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24. marts 2025 

Referat 

Møde i DASAM’s bestyrelse den 18. marts, Nyborg 

Deltagere: Harald Meyer (HM), Inger Schaumburg (IS), Sorosh Taba (ST), Gitte Højbjerg 

Jacobsen (GHJ), Mette Lausten Hansen (MLH), Vibe Lyng Lindgren (observatør YAM). Pernille 

Melander-Nyboe deltager on-line.  

Afbud: Marianne Kyndi (MK) 

Referent:  Inge Schaumburg 

 Aktion 

1. Valg af referent: 

Seneste: Sorosh, Marianne, Mette LH, Gitte, Inger, Mette HM,  
  

Inger skriver referat 

2. Godkendelse af seneste referat 19. februar 2025 

(vedhæftet) 

 

Referatet godkendt. 

 

Referatet lægges på 

hjemmesiden (ST).  

3. Referat fra sidst (opfølgning): Møde NFA om 

måledatabase 

UEMS spørgeskema er afsendt.  

Vigtigt at NFA’s måledatabase er under opbygning, se dias. 

Vivi Schlünssen og Harald Meyer fortsætter som DASAM 

repræsentanter i databasen. Adgang for forskere. 

Harald orienterer Vivi. 

De rapporterer til den 

kommende bestyrelse 

2 gange årligt. 

4. Miljømedicinens fremtid: (Møde med, Danske Regioner, 

Kirsten Normann Andersen (SF) 

Møde aftalt med Danske Regioner 24.marts. Formøde afholdt. 

Der er planlagt møde med KNA (SF) 29. april 14-14.30. Det 

aftales at kontakte de øvrige sundhedsordførere. Vi skal 

forsøge møde i sundhedsudvalget samt Kommunernes 

Landsforening (KL). Desuden skal vi overveje organisationer 

og politikere på Miljøsiden. 

Bispebjerg er i dialog med ledelsen om Miljømedicinens 

fremtid. 

Deltagere i mødet 

Harald, Mette, Jane, 

Mariane, Paula og 

Inger. 

Sættes på dagsorden 

næste gang (Mette). 

Fremtidsudvalget 

driver processen. 

5. Generalforsamling og årsmøde 

79 tilmeldte. Sammenfald med speciallægekurser i marts. 

Generalforsamling indkaldt i tide. Vi mangler mindst to i 

Bestyrelsen – gerne en psykolog og en læge. Louise Parke fra 

Bispebjerg opstiller til bestyrelsen. Vi efterlyser en psykolog til 

bestyrelsen og yderligere et medlem på årsmødet. Pernille har 

forsøgt at finde en kandidat. Vi ønsker en temadag i Odense i 

2025. Dato planlagt til 24.9.2025. 

Årsmødeudvalget vil gerne have flere deltagere. 

Vi spørger på 

Generalforsamlingen 

efter mulige 

kandidater. 

Der nedsættes 

arbejdsgruppe på GF. 
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6. Asbest protokoller, se mail fra Blik og Rør 

Bilag er ikke blevet udsendt forud for mødet. Drøftes næste 

bestyrelsesmøde. 

 

Mette sætter på 

dagsorden næste 

gang. Harald sender 

bilag til Mette og 

orienterer Blik og Rør 

om svar efter næste 

møde. 

7. Nyt fra HM’s møde med cheflæger 18/3 kl 15  

Cheflægerne orienterer om, at det går godt på alle 7 

afdelinger. Alle opslåede introduktionsstillinger bliver besat. 

Der planlægges et møde med DA/DI og FH om forskning i 

løbet af 2025 i samarbejde med DASAM. 

Bispebjerg har planlagt en audit af kvaliteten i 

arbejdsbeskrivelsen af og vurderingen af eksponering for 

asbestfibre i forskellige fag/arbejdsopgaver. Bispebjerg sender 

skema til hele landets klinikker for at brede audit ud og 

efterfølgende drøfte eventuelle forskelle. 

 

8. Nyt fra PAM  

Daniel fratræder som formand. Der skal vælges ny på 

Årsmødet. 

Pia Ryom, psykolog fra klinikken i Aalborg er gået på pension. 

Der skal vælges nyt medlem til Sammen om Mental Sundhed. 

Der skal vælges nyt medlem til DASAM’s bestyrelse. 

 

9. Nyt fra YAM  

Der vælges ny forperson på GF og bestyrelsesmedlemmer. 

Der er problemer med at finde ansættelse til den valgfri 

sideuddannelse nogle steder i landet  – især med 

finansieringen. Det bliver drøftet på GF i DASAM. 

 

10.  Nye bestyrelsesmedlemmer 

Kendte der opstiller: Louise Parke, Bispebjerg. 

 

11. Næste møder 

Aftales efter GF. 

 

12. Eventuelt 

Parvovirus: Mette og Marianne har deltaget i en arbejdsgruppe 

under Dansk Selskab for Gynækologi og Obstetrik. Det har 

ikke været muligt at nå til faglig enighed, derfor har DASAM 

trukket sig ud af arbejdsgruppen. 

 

 


